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Osallistuin Columbian yliopiston tutkivan journalismin kesäkurssille heinäkuussa 2023. Sain kurssille 

osallistumiseen s�pendin Helsingin Sanomain sää�öltä. 

 

Aiempien rapor�en ja opiskelijoiden kokemusten perusteella osasin odotaa, etä kurssi olisi laadukas. En 

joutunut petymään. Kokonaisuus oli tarkkaan mie�ty, eri aihealueita oli paljon ja luennoitsijat olivat laidasta 

laitaan alansa huippuja. Kolmessa viikossa eh� saada valtavan määrän hyödyllisiä vinkkejä, oppia uusia taitoja 

ja luoda kontakteja sekä Yhdysvalloissa työskenteleviin luennoitsijoihin etä opiskelukavereihin, joita oli tänä 

vuonna mukana Suomen lisäksi Sveitsistä, Japanista, Kiinasta, Etelä-Koreasta, Iso-Britanniasta ja Italiasta. 

Vetäjät myös kuuntelevat tarkalla korvalla opiskelijoiden palauteta ja tekevät sen perusteella vuositain 

muutoksia kurssin ohjelmaan. 

 

Kurssilla opetel�in erilaisia tutkivan journalismin työkaluja ja tutkivaa asenneta toimitajan työhön. Viime 

vuoden opiskelijoiden antaman palauteen vuoksi kurssin dataosuus oli pilkotu pienemmiksi paloiksi: viime 

vuonna data-asiat oli keskitety kurssin keskimmäiselle viikolle, ja se oli tuntunut monesta liian raskaalta. 

Tämän vuoden pilkkomisessa oli sekä hyvät etä huonot puolensa. Tavallaan tuntui, etä olisi ollut hyvä saada 

kaikki data�eto kerralla, jota ensimmäiset asiat eivät olisi eh�neet unohtua ennen viimeisiä sessioita. 

Toisaalta voi tosiaan olla, etä �etoa olisi siinä tapauksessa tullut liikaa liian nopeas�. 

 

Työskentelen toimitajana Lapin Kansassa Rovaniemellä. Etukäteen minua mie�ty�, minkä verran kurssilla 

olisi annetavaa maakuntalehdessä kohtuullisen kiivaalla työrytmillä työskentelevälle toimitajalle. Kolmen 

viikon jälkeen voin todeta, etä annetavaa oli paljon. Monet kurssilla opetetuista asioista ovat sellaisia, etä 

niiden avulla voi kohtuullisen vähällä vaivalla saada perusuu�sjutuihinkin lisää syvyytä. Monessa kohtaa kyse 

on runsaan ajantarpeen sijaan enemmänkin siitä, etä huomaa ajatella jotain �etyä näkökulmaa, tai �etää, 



mistä jotain �etoa kannataa etsiä. Osa kurssilla käsitellyistä asioista toimi myös eräänlaisena johdatuksena 

eri teemoihin: saimme mais�aisia siitä, mitä on mahdollista tehdä, ja osaamme paremmin mie�ä, mitä 

haluaisimme opiskella lisää. 

 

Aivan kaikkea en pysty omaan työhöni soveltamaan. Osa sivustoista ja vinkeistä oli niin USA-keskeisiä, etä 

lappilaisessa maakuntalehdessä niiden hyödyntäminen voi olla korkeintaan satunnaista. Lappi on myös 

heikommin dokumentoitu kuin monet muut alueet, ja esimerkiksi satellii�kuvien löytäminen kaikilta alueilta 

oli hankalaa. Ja kun selvi�mme eräällä sivustolla valokuvan otamisaikaa varjojen suunnan perusteella, en 

keksinyt Lapista yhtään kohdeta, joka olisi niin korkea, etä siitä syntyisi sivuston ohjelmalla kunnollinen varjo. 

Tietyjä alueellisia haasteita siis on. Enemmän oli kuitenkin asioita, joista vähintäänkin soveltamalla voi saada 

eväitä päivitäiseen työhön. 

 

Koska minulle lähes kaikki kurssilla opetetu oli uuta, välillä tuntui, etä painavaa asiaa oli jopa liian paljon. 

Kurssipäivät olivat kahdeksantun�sia, ja useimmille tunneille oli jotain ennakkomateriaalia. Olisin monessa 

kohtaa kaivannut aikaa asioiden kertaamiselle, muta sitä ei oikein jäänyt. Onneksi kertaaminen onnistuu 

myös näin jälkikäteen kotona. Pitkät, �iviis� pakatut päivät aiheu�vat myös omalla kohdallani sen, etä en 

enää iltaisin juurikaan jaksanut vietää aikaa opiskelukavereiden kanssa. Onneksi aika moni muukin tuntui 

kaipaavan lepoa, ja porukka ryhmäytyi mukavas� tästä huolimata. 

 

Minulle koulutus toimi ositain myös kielikurssina. Vaikka osaan englan�a hyvin, olen käytänyt sitä viime 

vuosina vain harvakseltaan. Siksi kielen puhumiseen on noussut kynnys, jonka vuoksi olen esimerkiksi jätänyt 

hakemata englanninkielisiin koulutuksiin. New Yorkissa totesin, etä harjoituksen puuteesta huolimata 

pystyin seuraamaan tunteja eritäin hyvin, ja oma puhuminenkin onnistui kohtalaises�. Sain tästä siis 

varmuuta kehitää amma�taitoani myös vastaisuudessa kielirajoista riippumata. Muille tätä asiaa poh�ville 

sanoisin, etä suomalaisella kouluenglannilla pötkii pitkälle. Eli ainakaan kielitaitohuolien takia ei kannata 

jätää hakemata. 

 

Kaikkinensa kurssille osallistuminen oli mieletömän hieno mahdollisuus, josta sain paljon uuta virtaa 

päivitäiseen työhöni. Ajatelen myös, etä kurssin tarkoitus ei ollut niinkään oppia kaikkia läpikäytyjä asioita 

täydellises�. Sen sijaan niitä voi hyödyntää soveltuvin osin ja käytää myös apuna sen poh�misessa, minkä 

tyyppisten asioiden erikoisosaajaksi haluaisi toimitajana tulla. 


